

UMNB BULLETIN



OFFICE UPDATE

#NBElection2020 is now in the final week! Several parties have released their full platforms; we've gone through & pulled out the municipal content (read it below). Municipal election promises in Week 3:

Progressive Conservatives:

- Eliminate single use plastic bags
- Pursue 10k newcomers per year by 2027, 900,000 for newcomer training programs, goal of 33% francophone immigration by 2024

Liberals

- **Full Platform:** <http://nbliberal.ca/wp-content/uploads/2020/09/Working-Together.pdf>
- Ensure heavy industry property taxes remain in the communities where they are collected
- Would not make changes to binding arbitration for workers
- Look at reforming the property tax system to ensure fairness and sustainability.
- Ban single use plastics and plastic bags
- Formally direct both health authorities that no rural hospitals be closed, and no emergency room services be eliminated.
- Appoint an Implementation Task Force on Homelessness to support plans already developed by communities and to ensure that all levels of government are acting together to address the issue
- Establish a target of a population growth of 100,000 people in New Brunswick by 2030, work with Federal government to increase NB's quota of immigrants, and renew the Atlantic pilot program
- Bring high-speed internet to all regions of the province, working in partnership with the private sector and the Federal government.
- Establish a policy that sees a significant property tax reduction for apartment owners that designate a certain percentage of units as affordable housing.
- Reverse the decision to reject funding to help existing public transit absorb costs associated with COVID-19, and look to leverage federal funds to provide reliable transit options for rural communities

Green Party

Full Platform: <http://greennbvert.ca/wp-content/uploads/2020/09/Green-Party-Election-Platform-2020-1.pdf>

- Eliminate property tax exemptions on heavy industries.
- Replace local service districts (LSD) with local municipalities governed by elected councils.
- Allow municipalities to play a greater role in economic development, immigration and tourism.
- Create a Department of Rural Affairs and Community Development
- Ensure municipalities have well-funded plans for dealing with severe weather, flooding, drought, wildfires and other climate-related problems.
- Require NB Power to allow municipalities to establish their own electrical utilities like Saint John, Edmundston and Perth-Andover, or enter into renewable energy projects with partners, to provide electricity services directly to their citizens.
- Immediately accept the federal government's offer of funds to support the development of public transit and transportation systems.
- Subsidize the operation of municipal transit systems with money from the carbon fee.
- Ban plastic grocery bags.
- Invest in affordable housing in rural areas, maintaining public housing and rent subsidies.
- Fully subsidize the Housing First initiatives in Fredericton, Moncton, and Saint John

NB NDP

Full Platform: https://nbndp.ca/wp-content/uploads/2020/08/NB_NDP_Platform2020-English.pdf

- Create a Property Tax Commission to review how property taxes are collected, including the most fair or equitable way to distribute property tax revenue to municipalities
- Adopt a 'Housing First' strategy to end homelessness, and expand municipal powers over social housing.
- Give cities the powers and resources they need to enforce housing standards.

PANB

2018 Platform: <https://www.peoplesalliance.ca/page.php?id=3>

@MunicipalNB • 302-259 rue Brunswick St, Fredericton NB E3B 1G8 • info@umnb.ca • www.umnb.ca

#NBELXN2020

EXTRA CREDIT...



VIABLE COMMUNITIES

Stop charging property tax on critical infrastructure (and stop bogarting cannabis revenues!)



COLLABORATING COMMUNITIES

Have LSDs pay their fair share for recreation facilities



GROWING COMMUNITIES

Create 1% population growth by welcoming newcomers



GREEN COMMUNITIES

Ban 'flushable' products that pollute the environment and cost citizens money



SAFE COMMUNITIES

Address unsustainable RCMP cost increases and fix the provincial cost-sharing formula



HEALTHY COMMUNITIES

Support rural hospitals and improve ambulance response times

LOCAL MATTERS • UMNB.CA

RAPPORT DU BUREAU

#NBELXN2020

CRÉDIT SUPPLÉMENTAIRE...



COLLECTIVITÉS VIAABLES

Cessez de prélever une taxe foncière sur les infrastructures essentielles (et arrêtez de monopoliser les revenus du cannabis !)

COLLECTIVITÉS COLLABORATIVES

Faire payer aux DSL leur juste part pour les installations de loisirs



COLLECTIVITÉS EN CROISSANCE

Créer une croissance démographique de 1 % en l'accueil des nouveaux arrivants

COLLECTIVITÉS VERTES

Interdire les produits « jetables » qui polluent l'environnement et coûtent de l'argent aux citoyens



COLLECTIVITÉS SÛRES

Remédier à l'augmentation insoutenable des coûts de la GRC et fixer la formule de partage des coûts avec les provinces

COMMUNAUTÉS SAINES

Soutenir les hôpitaux ruraux et améliorer les délais d'intervention des ambulances



QUESTIONS LOCALES • UMNB.CA

#NBELXN2020 est maintenant dans la dernière semaine ! Plusieurs partis ont publié leur programme complet ; nous avons examiné et retiré le contenu municipal (voir ci-dessous). Les promesses d'élections municipales de la troisième semaine :

Les progressistes-conservateurs :

- Éliminer les sacs en plastique à usage unique
- Poursuivre 10 000 nouveaux arrivants par an d'ici 2027, 900 000 pour les programmes de formation des nouveaux arrivants, objectif de 33% d'immigration francophone d'ici 2024

Libéraux

- **Plate-forme complète :** <http://nbliberal.ca/wp-content/uploads/2020/09/Travaillons-Ensemble.pdf>
- Veiller à ce que les impôts fonciers de l'industrie lourde restent dans les communautés où ils sont perçus
- Ne modifierait pas l'arbitrage obligatoire pour les travailleurs
- Envisager de réformer le système d'impôt foncier pour garantir l'équité et la durabilité.
- Interdire les plastiques à usage unique et les sacs en plastique
- Ordonner officiellement aux deux autorités sanitaires de ne fermer aucun hôpital rural et de ne supprimer aucun service d'urgence.
- Nommer un groupe de travail de mise en œuvre sur le sans-abrisme afin de soutenir les plans déjà élaborés par les communautés et de s'assurer que tous les niveaux de gouvernement agissent ensemble pour résoudre le problème
- Fixer un objectif de croissance démographique de 100 000 personnes au Nouveau-Brunswick d'ici 2030, travailler avec le gouvernement fédéral pour augmenter le quota d'immigrants du Nouveau-Brunswick et renouveler le programme pilote de l'Atlantique
- Apporter l'internet à haut débit dans toutes les régions de la province, en partenariat avec le secteur privé et le gouvernement fédéral.
- Mettre en place une politique qui prévoit une réduction significative de l'impôt foncier pour les propriétaires d'appartements qui désignent un certain pourcentage d'unités comme logements abordables.

- Inverser la décision de rejeter le financement destiné à aider les transports publics existants à absorber les coûts associés à COVID-19, et chercher à tirer parti des fonds fédéraux pour offrir des options de transport en commun fiables aux communautés rurales

Parti des Verts

Plate-forme complète : <https://greennbvert.ca/plateforme/?lang=fr>

- Éliminer les exemptions de taxe foncière pour les industries lourdes.
- Remplacer les districts de services locaux (DSL) par des municipalités locales régies par des conseils élus.
- Permettre aux municipalités de jouer un plus grand rôle dans le développement économique, l'immigration et le tourisme.
- Créer un ministère des affaires rurales et du développement communautaire
- Veiller à ce que les municipalités disposent de plans bien financés pour faire face aux phénomènes météorologiques violents, aux inondations, à la sécheresse, aux incendies de forêt et à d'autres problèmes liés au climat.
- Exiger qu'Énergie NB permette aux municipalités d'établir leurs propres services d'électricité comme à Saint John, Edmundston et Perth-Andover, ou de s'engager dans des projets d'énergie renouvelable avec des partenaires, afin de fournir des services d'électricité directement à leurs citoyens.
- Accepter immédiatement l'offre de fonds du gouvernement fédéral pour soutenir le développement des systèmes de transport et de transport en commun.
- Subventionner l'exploitation des systèmes municipaux de transport en commun avec l'argent de la taxe sur le carbone.
- Interdire les sacs d'épicerie en plastique.
- Investir dans des logements abordables dans les zones rurales, en maintenant les logements publics et en subventionnant les loyers.
- Subventionner entièrement les initiatives "Housing First" à Fredericton, Moncton et Saint John

NB NDP

Plate-forme complète : https://nbndp.ca/wp-content/uploads/2020/08/NB_NDP_Platform_2020_Francais.pdf

- Créer une commission de la taxe foncière chargée d'examiner la manière dont les taxes foncières sont perçues, y compris la manière la plus juste ou équitable de distribuer les recettes de la taxe foncière aux municipalités
- Adopter une stratégie de "logement d'abord" pour mettre fin au sans-abrisme et étendre les pouvoirs des municipalités en matière de logement social.
- Donner aux villes les pouvoirs et les ressources dont elles ont besoin pour faire respecter les normes en matière de logement.

APNB

Plate-forme 2018 : <https://www.peoplesalliance.ca/page.php?id=3>

NEWS | NOUVELLES

08 SEP 2020 - Results reporting on election night

Elections New Brunswick will use the same results reporting process that was used in the 2018 provincial general election. This means that results from the tabulation machines located at polling stations will only be uploaded once all electors, including any that are standing in line waiting to vote when the polls close, have been processed. If there are lineups, electors already waiting are permitted to vote after 8 p.m. after which the poll can be closed. This will delay reporting from that particular polling station.

...It is anticipated that the final results will not be published until after midnight, and there may be lengthy delays between the results reported from small polling stations and those reported from larger polling stations where line ups may be present at the close of polls.



08 SEP 2020 - Présentation des résultats le soir de l'élection

Élections Nouveau-Brunswick utilisera le même processus de présentation des résultats que celui utilisé pour l'élection générale provinciale de 2018. Cela signifie que les résultats des machines à compilation situées dans les bureaux de scrutin seront seulement téléchargés une fois que tous les électeurs, y compris ceux qui font la file pour voter à la fermeture des bureaux de scrutin, auront été traités. S'il y a des files d'attente, les électeurs qui attendent déjà seront autorisés à voter après 20 h, après quoi le bureau de scrutin pourra fermer. Cela retardera la présentation des résultats pour ce bureau de scrutin particulier.

...On prévoit que les résultats définitifs ne seront pas publiés avant minuit. Il pourrait également y avoir de longs délais entre les résultats communiqués par les plus petits bureaux de scrutin et ceux communiqués par les plus grands bureaux de scrutin où il pourrait y avoir des files d'attente à la fermeture des bureaux de scrutin.

03 SEP 2020 - State of emergency extended

The state of emergency mandatory order was renewed today under the authority of the Emergency Measures Act.

03 SEP 2020 - Prolongation de l'état d'urgence

L'ordonnance obligatoire émise dans le cadre de l'état d'urgence a été renouvelée, aujourd'hui, en vertu de la Loi sur les mesures d'urgence.

AIM NETWORK: PHASE TWO ASSET MANAGEMENT COHORT

The Province of New Brunswick is expected to issue the Phase 2 Asset Management Requirements for consultation in the near future. AIM Network is pleased to be offering a Program to support municipalities in addressing these anticipated requirements by producing concrete deliverables.



APPLY TO JOIN AIM NETWORK'S ASSET MANAGEMENT COHORT PROGRAM FOR NEW BRUNSWICK MUNICIPALITIES

The Province of New Brunswick is expected to issue Phase 2 Asset Management Requirements for municipalities soon. It is anticipated Phase 2 requirements will include the following outcomes:

- (a) Establish link between Asset management policy and other organizational governing documents
- (b) Council endorsement of AM Policy and maintaining currency
- (c) Linking asset management planning and budgets
- (d) Defining acceptable levels of service delivery
- (e) Identifying performance measures
- (f) Climate Change: Evaluating climate change vulnerabilities
- (g) Identifying GHG reduction opportunities
- (h) Condition assessment policy
- (I) Risk evaluation process
- (j) Risk mitigation and adaptation strategies for high risk assets
- (k) State of Infrastructure based on condition and performance
- (l) Cost analysis for existing and planned assets over 50 years
- (m) Cash flow forecast for all assets
- (n) Identify funding sources (10-year focus)
- (o) Cashflow forecast assumptions
- (p) Strategy for managing funding gaps
- (q) Prioritization of investments through good asset management practices

AIM Network is offering the **Asset Management Cohort Program** to address the expected outcomes of the Phase 2 requirements. This Program offering (Module One) addresses Outcomes a - j on the above list and will take place Fall 2020 - June 2021. (Module Two addresses Outcomes k - q above and will be a separate offering planned for Fall 2021 - June 2022.)

WHAT IS A COHORT?

- A group of 6 or 7 small to mid-sized municipalities located in the same general region in their province
- Municipalities should be at a similar stage of asset management or have other common characteristics that support project collaboration
- Municipalities should value long-term planning and commit to achieving the outcomes of the program
- Municipalities commit to involving a 'team' of about three people for the duration of the program. (For a very small municipality this would ideally include the CAO/Town Manager, a senior public works or engineering person and a councillor. Municipality is expected to identify ideal candidates for their own team.)

HOW DOES THE PROGRAM WORK?

Participating municipalities will learn and 'do' asset management with others in their cohort in a peer-to-peer learning environment using their own data and information

AIM Network is supporting two Cohort Groups in the Province of New Brunswick. Regions with a history or desire for municipalities to work together in a supportive and collaborative environment will be prioritized in selection.

COST PER MUNICIPALITY TO PARTICIPATE: \$2850

Fee Includes:

- Program registration for up to 3 participants from each municipality for all 4 workshops (i.e. equivalent of 12 person days of training per municipality), including training materials, templates, facilitator fees, and lunches and breaks for all attendees.
- Individual or small group technical support following workshops to assist with completing workshop activities.

(Note: Municipalities may use their Gas Tax Funds for this Program.)

Contact Daisy Foster at dfoster@aimnetwork.ca or ph. (902) 412-3328 to express interest on behalf of your municipality.

Foster, Managing Director, at (902) 412-3328 or email dfoster@aimnetwork.ca; not later than September 15, 2020.

The first Module, beginning this Fall, will focus on advancements in the areas of Policy, Level of Service analysis and Risk Assessment, which will also include documentation of risks resulting from impacts of climate change... Program format will be a cohort approach with groups of 6-7 municipalities in a region coming together to 'learn and do' asset management using their own data and information and producing concrete deliverables/outcomes for their municipality.

AIM Network is preparing to offer Module One either through in-person or virtual workshops. A final decision on the delivery format will be determined in consultation with the participating municipalities in each group.

For more information on our current offering of the Module One Program, go to <https://www.aimnetwork.ca/cohort-program>

If your municipality is interested in participating or would like more information, please contact Daisy

dfoster@aimnetwork.ca; not later than September 15,

RESOURCES | RESSOURCES

AMO : The Undeniable Need for Broadband Connectivity in a Pandemic and Post-Pandemic World
<https://www.youtube.com/watch?v=z7y8EFe64W8>

CMHC: [Housing Information Monthly \(August Edition\)](#) // [Bulletin mensuel d'information sur le logement \(août\)](#)

[Property Assessment Services Newsletter \(August\)](#) / [Bulletin du Services de l'évaluation foncière \(août\)](#)
(click to read // cliquez pour lire)

UNBC : [Building Foundations for the Future: Housing, Community Development, and Economic Opportunity in Non-Metropolitan Canada](#)

Other resources can be found via our [website's resource portal](#). // D'autres ressources peuvent être trouvées via [le portail de ressources de notre site web](#).

FUNDING | FINANCEMENT

FCM: *Important* changes to our Asset management grants for municipalities

FCM's Municipal Asset Management Program (MAMP) has received an exceptional number of applications for its Asset management grants for municipalities over the past three months. This is a clear indication that Canadian municipalities, particularly smaller municipalities, are eager to improve their asset management practices with the support of MAMP funding and resources.

To ensure that we continue our evaluations and funding approvals process to our high standards of quality, we are adjusting our call for application process. These adjustments do not impact applications that have already been submitted or projects already approved for funding.

During the first phase, we will continue to **accept applications until midnight ET, September 22, 2020**. All applications received before the deadline will be processed in the order of receipt. The second phase to submit an application will begin on January 19, 2021. We thank all current and future applicants for their interest and for the overwhelming response to this current call for applications. If your municipality is currently developing an application, please [apply by September 22, 2020](#).

FCM : *Modifications importantes* de nos subventions pour la gestion des actifs des municipalités

Le Programme de gestion des actifs municipaux (PGAM) de la FCM a reçu un nombre exceptionnel de demandes de subventions pour la gestion des actifs des municipalités au cours des trois derniers mois. C'est une indication claire que les municipalités canadiennes, en particulier les petites municipalités, sont désireuses d'améliorer leurs pratiques de gestion des actifs avec le soutien de fonds et de ressources du PGAM.

Pour veiller à ce que nous poursuivions notre processus d'évaluation et d'approbation des demandes de financement en maintenant nos normes de qualité élevées, nous apportons des modifications à notre processus de demande. Ces modifications n'ont aucune incidence sur les demandes déjà déposées ou les projets déjà approuvés pour un financement.

Au cours de la première phase, nous continuerons à accepter les demandes jusqu'à minuit, heure de l'Est, le 22 septembre 2020. Toutes les demandes reçues avant la date limite seront traitées dans l'ordre de leur réception. La deuxième phase de présentation des demandes commencera le 19 janvier 2021. Nous remercions tous les candidats actuels et futurs pour leur intérêt et pour la réponse massive à cet appel de demandes.

Si votre municipalité s'affaire actuellement à préparer une demande, veuillez [la déposer avant le 22 septembre 2020](#).

Notre Programme de gestion des actifs municipaux continue d'offrir des formations et des ressources pour aider votre municipalité dans sa démarche de gestion des actifs. Pour commencer, consultez certaines des ressources présentées dans les articles ci-dessous.

Natural Resources Canada's ISO 50001 financial assistance program is now accepting project proposals for buildings looking to improve their energy efficiency. Municipal/provincial/territorial governments and agencies, utilities, industry associations and registered non-profit organizations that implement programs that redistribute the funds to direct/ultimate recipients to undertake eligible project activities are eligible. The deadline to apply is October 7. To receive an application form, email: nrcan.buildings-batiments.rncan@canada.ca For more information, refer to [Financial assistance for commercial and institutional buildings](#). Watch the webinar to find out more: available September 9, 2020.

Le dépôt de candidatures pour **le programme d'aide financière de Ressources Canada relatif à la norme ISO 50001** est maintenant ouvert : les propositions de projets doivent concerner des bâtiments dont on cherche à améliorer l'efficacité énergétique. Les gouvernements et organismes municipaux, provinciaux et territoriaux, les entreprises de services publics, les associations industrielles et les organismes sans but lucratif enregistrés qui mettent en œuvre les programmes de redistribution des fonds aux bénéficiaires directs ou finaux pour leur permettre de procéder aux activités correspondant aux projets admissibles sont admissibles. Les candidatures doivent être soumises d'ici le 7 octobre. Pour recevoir un formulaire de candidature, faites-nous parvenir un courriel : nrcan.buildings-batiments.rncan@canada.ca. Vous trouverez de plus amples renseignements sur la page [Aide financière pour les bâtiments commerciaux et institutionnels](#). Pour de plus amples renseignements, regardez le webinaire, qui sera accessible à compter du 9 septembre 2020.

MNAI : Call for Expressions of Interest

Municipal Natural Assets Initiative (MNAI) is pursuing several funding opportunities that would allow us to subsidize multiple local governments across Canada to develop their natural asset inventories starting this fall. If your community is interested in developing your natural asset inventory, please fill out the expressions of interest form [at this link](#).

Initiative sur les biens naturels municipaux (MNAI) : Manifestation d'intérêt

Le MNAI recherche des municipalités qui sont intéressées de dresser leurs inventaires des actifs naturels à partir de cet automne. [Cliquez ici](#) pour en savoir plus sur le programme, les conditions de financement et pour remplir le formulaire d'expression d'intérêt.

Investing in COVID-19 Community Resilience * Investir dans la résilience des collectivités face à la COVID-19

COVID-19 Emergency Support Fund for Heritage Organizations – Museums Assistance Program

The application deadline has been extended to September 11!

Not-for-profit organizations with heritage collections* that require emergency assistance and meet the Fund's eligibility criteria can receive between \$1,000 and \$100,000. For your application to be considered, you simply need to meet eligibility requirements and submit a complete application package.

The Fund is not only for museums, archives, and historic sites. Indigenous and official-language minority community organizations that care for heritage collections* are also encouraged to apply. Municipal and university museums that have a distinct budget may also be eligible.

The Fund is accepting applications from organizations with annual budgets as low as \$2,000. It is open to a range of applicants, including small, volunteer-run organizations that operate seasonally.

Apply online through our [funding portal](#).

Fonds d'urgence relatif à la COVID-19 pour les organismes du patrimoine – Programme d'aide aux musées

La date limite pour présenter une demande a été prolongée au 11 septembre 2020!

Les organismes à but non lucratif responsables de collections patrimoniales* qui ont besoin d'une aide d'urgence et qui répondent aux critères d'admissibilité du Fonds pourraient recevoir de 1 000 à 100 000 \$. Pour que votre demande soit prise en considération, il vous suffit de satisfaire aux conditions d'admissibilité et de soumettre une demande complète.

Le Fonds n'est pas uniquement pour les musées, les archives et les lieux historiques. Les organismes autochtones et les organismes de communautés de langue officielle en situation minoritaire qui s'occupent de collections patrimoniales* sont également encouragés à soumettre une demande. Les musées municipaux et universitaires ayant un budget distinct pourraient également être admissibles.

Le Fonds accepte même les demandes d'organismes dont le budget annuel ne dépasse pas 2 000 \$. Il est ouvert à un éventail de demandeurs, y compris les petits organismes saisonniers gérés par des bénévoles.

Soumettez une demande en ligne par l'entremise de notre [portail de financement](#).

Enabling Accessibility Fund * Fonds pour l'accessibilité

Natural Resources Canada is investing in green jobs in natural resources through our [Science and Technology Internship Program](#). Hiring Organizations can receive a contribution payment for up to 75% of the interns' salary for a 6 – 12 month internship. The Program contributes to building a diverse, qualified labour pool and encourages employers to hire youth furthest from employment, including northern, remote and Indigenous youth, and invests in an inclusive and welcoming workplace for all youth.

Ressources naturelles Canada investit dans les emplois verts dans les secteurs des ressources naturelles grâce à son [Programme de stages en sciences et technologie](#). Les employeurs admissibles peuvent recevoir une contribution en espèces allant jusqu'à 75% du salaire des stagiaires pour un stage de 6 -12 mois. Le Programme contribue à l'établissement d'un bassin de main-d'œuvre diversifié et qualifiée et encourage les employeurs à embaucher les jeunes les plus éloignés de l'emploi, y compris les jeunes Autochtones, les jeunes des régions nordiques ou éloignées, et investit dans un milieu de travail inclusif et accueillant pour tous les jeunes.

COVID-19 RESOURCES

UMNB:

- [COVID-19 Information and Resources](#)

GNB:

- [Office of the Chief Medical Officer of Health \(Public Health\)](#) : New Brunswick has 192 confirmed cases of coronavirus, 2 of which are active.
- [New Brunswick Coronavirus updates](#)
- [Employee bulletins](#)
- Phone line to call with concerns: 844-462-8387 (daily 8:30am – 4:30 pm)
- Email for concerns: helpaide@gnb.ca
- [MyHealthNB](#)
- Park/Field Open Signs
 - [16 x 24](#)
 - [32 x 24](#)

FCNB:

- [Protecting Seniors from Fraud and Financial Abuse During COVID-19](#)

FCM:

- [COVID-19 Resources for Municipalities](#)

WorkSafeNB:

- [COVID-19 Prevention Tool for Workplaces](#)
- [COVID-19 and the right to refuse](#)
- [Workplace health and safety, and the coronavirus](#)
- [FAQ](#)
- [Safety Guide and Operational Plan Template for Workplaces](#)

Retail Council of Canada:

- [#ShopSmart](#)

New Brunswick Human Rights Commission

- [COVID-19 and the New Brunswick Human Rights Act](#)

Statistics Canada

- survey: [Impacts of COVID-19 on Canadians](#)
- [Canadian Economic Dashboard and COVID-19](#)

RESSOURCES COVID-19

UMNB :

- [COVID-19 Information et ressources](#)

GNB :

- [Bureau du médecin-hygieniste en chef \(Santé publique\)](#) : le Nouveau-Brunswick compte 192 cas confirmés de coronavirus, dont 2 sont actifs.
- [Mise à jour sur la maladie à coronavirus du Nouveau-Brunswick](#)
- [Mise à jour des employé.es](#)
- Ligne téléphonique pour appeler en cas d'inquiétude : 844-462-8387 (8h30 à 16h30 quotidienne)
- Courriel pour les préoccupations : helpaide@gnb.ca
- [MaSantéNB](#)
- Pancartes : Parc/Champ Ouvert
 - [16 x 24](#)
 - [32 x 24](#)

FCNB :

- [Protéger les personnes âgées contre la fraude et l'exploitation financière pendant la COVID-19](#)

FCM :

- [Ressources sur la COVID-19 pour les municipalités](#)

Travail Sécuritaire NB :

- [Outil de prévention de la COVID-19 pour les lieux de travail](#)
- [COVID-19 : Droit de refus](#)
- [COVID-19 : Ce que les travailleurs et les employeurs doivent savoir](#)
- [QFP](#)
- [Guide de sécurité pour les lieux de travail qui réouvriront leurs portes](#)

Le Conseil canadien du commerce de détail :

- [La campagne #ClientBrillant](#)

Commission des droits de la personne du Nouveau-Brunswick

- [La loi sur les droits de la personne du Nouveau-Brunswick et la COVID-19](#)

Statistique Canada

- Enquête : [Répercussions de la COVID-19 sur les Canadiens](#)
- [Tableau de bord sur l'économie du Canada et la COVID-19](#)

EXTERNAL EVENTS

SEPT 16 @ 10:00 AM

Atlantic Canada's Energy Future : Exploring our Region's Future

Forecasting energy demand and our energy generation mix; balancing the increasing cost of energy (regulations, renewables) with lower emissions; the critical role of demand side management and energy efficiency in addressing climate change; the continued importance of oil and gas as we transition to a low carbon economy. [Register here.](#)

SEPT 16 @ 2:00 PM

Rental Recovery: CMHC & the Globe and Mail

The economic turmoil caused by the pandemic has added new pressures as tenants across Canada struggle to pay rent and avoid evictions. Beyond short-term remedies, such as eviction bans, how should Canada address its rental housing shortage and strike the right balance between tenant and landlord rights? What economic forces are currently shaping the rental market and what will be the deeper impact of the pandemic on supply? [Register here.](#)

SEPT 17 @ 2:00 PM

Launch of CAMA's Council Orientation Toolkit.

Email admin@camacam.ca to register.

Lancement de la Trousse d'orientation des conseils municipaux de l'ACAM. Contacter admin@camacam.ca pour s'inscrire.

SEPT 21-24

Coady Institute: Local Women's Voices for Peace: A Community Leadership E-Conference

Twenty years after the passing of the [United Nations Security Council Resolution 1325 on Women, Peace and Security](#) – calling for the recognition of gendered experiences of women and girls in war, peace and reconstruction, and action for change – conflict and strife continue to disrupt communities and impact women and girls disproportionately. [Register here.](#)

ÉVÉNEMENTS EXTERNAUX

SEPT 22 @ 6:00 PM

Virtual Community Event with Doug Griffiths

Register [HERE.](#)

SEPT 23-24 @ 12:30 PM

Annual Conference of the New Brunswick Climate Change Adaptation Collaborative

If you are interested in exploring nature-based approaches to the impacts of climate change, the linkages between adaptation, mitigation, and conservation, and how best to present these approaches, this is the conference for you – the municipal planners, building contractors, developers, engineers and NGOs working on climate adaptation and conservation. [Register here](#) before Sept 18.

SEPT 30 @ 10:00 AM

Transformative Energy Technologies in Atlantic Canada
Renewables (solar, wind, other renewables); Smart grid and energy storage; Nuclear - Small Modular Reactors (SMR); Green fuels – Electric vehicles and hydrogen.

[Register here.](#)

OCT 15 @ 10:00 AM

Regional Partnerships and Our Energy Transformation
Leveraging our existing regional energy assets through enhanced regional cooperation; An update of the work of the Atlantic Clean Power Planning Committee – transmission investments and enhanced connectivity.
[Register here.](#)



ABOUT UMNB | À PROPOS DE L'UMNB

The Union of the Municipalities of New Brunswick (UMNB) is a bilingual association of sixty local governments of all sizes, representing over one third of New Brunswick's population. Since 1994, UMNB has advocated for strong, sustainable communities throughout the province. Our members decide UMNB's policies & priorities through member resolutions, at regional Zone meetings, and at our Annual General Meeting. Together, our members tackle local challenges and share solutions to make life better for their citizens.

Follow us on [Twitter @MunicipalNB](#) and on [Facebook @MunicipalNB](#).

L'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick (UMNB) est une association bilingue de 60 gouvernements locaux à travers la province et qui représente plus du tiers de la population. Depuis 1994, l'UMNB milite pour des collectivités fortes et durables à la grandeur de la province. Nos membres déterminent les politiques et les priorités de l'UMNB au moyen de résolutions adoptées par les membres, lors des réunions régionales de zones et de notre assemblée générale annuelle. Nos membres unissent leurs efforts pour relever les défis locaux et échangent des solutions visant à améliorer la vie de leurs citoyens.

Suivez-nous sur [Twitter @MunicipalNB](#) et sur [Facebook @MunicipalNB](#).